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P R O T O K Ó Ł   NR 62.2022 

 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w dniu 18 stycznia 2022 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1.Otwarcie.  

2.Odczytanie porządku obrad.  

3.Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4.Opracowanie planu pracy Komisji na 2022 rok. 

5.Wolne głosy i wnioski. 

6.Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Otworzył posiedzenie Komisji i zaznaczył, że Komisja pracuje w pełnym składzie. 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1.Otwarcie.  

2.Odczytanie porządku obrad.  

3.Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4.Opracowanie planu pracy Komisji na 2022 rok. 

5.Wolne głosy i wnioski. 

6.Zakończenie obrad. 

Ponieważ wniosków i uwag nie zgłoszono Przewodniczący obrad powiedział, że Komisja 

będzie obradowała według przedstawionego porządku obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna. 

W głosowaniu udział wzięło 10 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Opracowanie planu pracy Komisji na 2022 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przedstawił zarys planu pracy Komisji na 2022 rok: 
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Lp. Tematyka Termin Realizacji 

1 Opracowanie planu pracy Komisji na 2022 

I kwartał 

2 
Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 

rok 

3 
Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2021 rok 
II kwartał 

4 Informacja na temat - remont dróg o nawierzchni asfaltowej 

III kwartał 

5 
Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 

2022 roku 

6 
Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat 

lokalnych na 2023 rok 
IV kwartał 

7 
Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2023 rok 

 

Zaznaczył, że w trakcie każdego posiedzenia Komisji jest punkt wolne głosy i wnioski gdzie 

można poruszyć różne tematy. Następnie zapytał członków Komisji, czy są zapytania bądź 

inne propozycje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że chciałby aby jednym z tematów była demografia. Posiedzenie Komisji, na 

którym można byłoby porozmawiać o tym jak kształtuje się demografia na przestrzeni kilku 

lat, w kontekście opracowana, które pojawiło się na stronie internetowej Powiatu 

Leszczyńskiego o tym jak kształtowała się w ostatnich 15 (piętnastu) latach liczba 

mieszkańców w poszczególnych gminach naszego Powiatu.  

Z opracowania wynika m.in., że w: 

 gminie Lipno ilość mieszkańców wzrosła o 55%, 

 gminie Rydzyna, przyrost był w wysokości 25%, 

 gminie Święciechowa, przyrost o prawie 17%, 

 gminie Włoszakowice, przyrost o prawie 12%, 

 gminie Wijewo, przyrost o 12%, 

 gminie Osieczna, przyrost o 8,91%,  

 jedyną gminą, której liczba mieszkańców spada to Krzemieniewo – spadek o 2,75%.  

Trzeba się zastanowić dlaczego tak się dzieje. Zdaniem Przewodniczącego Rady ma to 

związek nie tylko z liczbą urodzeń, ale również z liczbą wydawanych pozwoleń na budowę. 

Interesuje nas to co dzieje się w budżecie teraz, ale powinno interesować nas też to z czego 

ten budżet będzie budowany za lat kilkanaście. Wiadomo, że podatki stanowią duży udział w 

budżecie. Temat może zostać poruszony w punkcie wolne głosy i wnioski – jednak jak jest 

temat wyznaczony to Urząd przygotowuje określone dane.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poprosimy pracowników Urzędu, aby na następne posiedzenie Komisji przygotowali taką 

informację.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Pana Jarosława Glapiaka, aby wystąpił do Urzędu z taką 

prośbą.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zaproponował, aby przeanalizować ostatnich 5 (pięć) lat. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Ma wrażenie, że wpływ na te czynniki może mieć również lokalizacja gminy.                       

Jesteśmy blisko miasta Leszna, jesteśmy tzw. „sypialnią Leszna”. W gminach dalej 

oddalonych od Leszna ludzie szybciej się meldują, tam gdzie się wybudują.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że interesuje go to jak się zmienia struktura wieku mieszkańców Gminy. Jeżeli 

społeczeństwo nam się starzeje i jeżeli trend ten nie zostanie odwrócony to będziemy 

odstawać. Przywołał tutaj dane średniej kwoty podatku w przeliczeniu na mieszkańca                      

w porównaniu do Gminy Rydzyna. Mówiąc, że w Gminie Osieczna jest to średnio około 

1.800 zł a w Gminie Rydzyna jest 2.300 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że Gmina Osieczna dba o dobrobyt swoich mieszkańców, buduje żłobki, place 

zabaw, drogi itp. Zapytał, co można zrobić, aby ludzie chętniej się meldowali.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że w jego opinii wpływ na to może mieć to, że przyhamowuje się proces 

inwestycyjny jeżeli chodzi o rozwój mieszkalnictwa nie zgadzając się, np. na zmianę planu 

zagospodarowania przestrzennego, bo uważa się, że w Gminie jest 900 działek.  

To, że są działki nie znaczy, że trwa proces budowania domów.    

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że tworzenie planów zagospodarowania przestrzennego i nadmierne tworzenie 

działek może grozić tym, że będą petycje, że nie ma drogi, kanalizy, oświetlenia itp., chodzi 

tu o to abyśmy nadążyli z rozwojem.   

Dodał, że nie wie czym jest spowodowana sytuacja, że nasi mieszkańcy od razu chcą mieć  

zbudowaną infrastrukturę, a w okolicznych gminach mieszkają ludzie po 15 (piętnaście) lat                  

i dróg utwardzanych tam nie mają.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

Powiedziała, że jest ciekawa czy Pani, która się w Radiu Elka wypowiadała                                  

o ul. Wiśniowej jest tam zameldowana i płaci podatki do Gminy Osieczna.  

Zaznaczyła, że też próbowała się dodzwonić do Radia, ale  nie udało się nawiązać połączenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że jak ktoś się czegoś dopomina nie oznacza, to że musi mieć rację, albo że my 

musimy te oczekiwania spełnić. Ważne, abyśmy pokazywali „ranking ulic”, to że trzeba się 

meldować i płacić podatki, że ulice są remontowane/budowane według określonej kolejności. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaproponował, aby w I kwartale dopisać zagadnienie dotyczące demografii. 

Zapytał Przewodniczącego Rady jak chciałby sformułować ten temat. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział - procesy demograficzne na terenie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał czy może, być w latach np. 2016-2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że tak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 
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W związku z tym, że więcej propozycji nie zgłoszono, poddał pod głosowanie ustalony plan 

pracy Komisji na 2022 r. z dopisaniem w I kwartale: informacji na temat procesów 

demograficznych na terenie Gminy Osieczna w latach 2016-2021.  

W głosowaniu udział wzięło 10 członków komisji. 

Wyniki głosowania: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

Plan pracy Komisji został przyjęty jednogłośnie. 

Plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna na 2022 rok stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaprosił do dyskusji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej, przy okazji uchwalania dopłat                       

do odprowadzania ścieków, wywiązała się ciekawa dyskusja między Panem Radnym 

Przemysławem Skowronkiem a Panem Burmistrzem na temat publicznych pieniędzy. 

Burmistrz pięknie mówił o poszanowaniu pieniędzy.  

W opinii Przewodniczącego nie powinniśmy dopłacać do pewnej grupy, która korzysta                    

z tego, że ma kanalizację i analogicznie do darmowych koncertów organizowanych                         

w Centrum Kultury, z których korzysta tylko pewna grupa społeczeństwa. Gminne, publiczne 

pieniądze są wydawane na koncerty, z których nie może skorzystać każdy mieszkaniec. 

Wstęp jest tylko na zaproszenie. Zapytał dlaczego tak się dzieje, dlaczego to jest za darmo, 

można środki ze sprzedaży biletów przeznaczyć np. na cele charytatywne.  Cała Gmina składa 

się na to aby część osób mogła korzystać z jakiś dóbr. Wyraził swój sprzeciw. Można 

wprowadzić symboliczne opłaty.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mariusz Mikołajczak  

Powiedział, że inaczej by to się słyszało gdyby takie opłaty były. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Wyjaśnił, że dostępność jest ograniczona z powodu epidemii Covid-19. Zaproszenia są 

rozdysponowane pomiędzy wszystkimi miejscowościami Gminy. Sołtysi otrzymują 

zaproszenia i wydzielają je poszczególnym osobom. Powiedział, że jako sołtys zawsze stara 

się wybierać różne osoby, ale czasem chętnych nie ma.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, po co w takim razie są te koncerty.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odpowiedział, że tu chodzi o to, że niektórzy ludzie nie chcą chodzić na koncerty niezależnie  

czy one są za darmo czy za pieniądze, a inni idą bardzo chętnie.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Powiedziała, że jak koncerty będą odbywać się za pieniądze to będzie mniej chętnych,                     

że podobnie jak Pan Jarosław Glapiak stara się wybierać zawsze różne osoby (często wybiera 

małżeństwa, bo ma większą pewność, że skorzystają z tego zaproszenia).  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zadał pytanie, czy samorząd jest od tego, aby fundować pojedynczym osobom koncerty.  

Dodał, że jest za tym, aby zmniejszać dotację do ścieków. Pan Burmistrz mówi                                  

o poszanowaniu pieniędzy. Jak wytłumaczyć ludziom, że składają się na to żeby uszczęśliwić 

kogoś, kto dostanie darmowe zaproszenie na koncert.      

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 
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Odpowiedział, że tak samo jak na to, że składają się np. na budowę drogi Wiśniowej                          

w Kąkolewie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że nie tak samo. Budowanie dróg to obowiązek gmin, a organizowanie 

darmowych koncertów to kaprys tej Gminy.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że ludzie będą kupować działki jak będzie inna infrastruktura. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że każde stowarzyszenie robi plan, na co wydać pieniądze i musi się z tego 

rozliczyć i podobnie Centrum Kultury. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy nie można mieszkańcom zapewniać rozrywek – odpowiedzmy sobie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że co roku są „Dni Osiecznej”, które są powszechnie dostępne - to jest różnica. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
Powiedział, że jak ogląda zdjęcia z różnych koncertów to w większości osoby się powtarzają.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że liczba osób ze względów epidemicznych jest ograniczona.  

Dodał, że co koncert rozdaje zaproszenie innym osobą.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Odpowiedziała, że robi tak samo jak przedmówca.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nawiązał do obostrzeń, których nikt nie przestrzega, na dzisiejszym posiedzeniu Komisji nikt 

nie ma założonej maseczki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że na sali obrad jest dużo miejsca można usiąść w odległości 5m. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że mówi o przepisach prawa, których nikt nie stosuje. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Krajewska: 

Zaproponowała, aby wrócić do tematu. 

Zapytała czy koncerty finansowane są przez Centrum Kultury (gdzie jest na to przeznaczona 

odpowiednia pula pieniędzy) czy z gminnych pieniędzy.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że Centrum Kultury ma pieniądze gminne. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Powiedziała, że Centrum Kultury musi się rozliczyć z pieniędzy porównując to do funduszu 

sołeckiego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że w przypadku niewykorzystania pieniądze wracają do budżetu.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Powiedziała, wtedy nie jest nic zrobione i pieniędzy też nie ma. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że każda jednostka/stowarzyszenie ma swój plan, jak pieniędzy nie wykorzysta to 

musi je zwrócić.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że chciałby poznać opinie Radnych na temat płatnego parkingu na Letnisku                     

w Osiecznej. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odpowiedział, że swoją opinię wyrazi jak Pan Burmistrz przedstawi dane ile to będzie 

kosztowało, ile miejsc parkingowych będzie można utworzyć, jakie to przyniesie potencjalne 

zyski itp.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Powiedział, że trzeba się zapoznać z cenami urządzeń, które miałyby to obsługiwać.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że widzi to tak, że będzie to prawie bezobsługowe.  

Od początku reprezentuje pogląd, że szczęśliwie Pan Radny Skowronek zaczął pytać                         

o parking i szczęśliwie okazało się, że ten parking może być zrobiony. 

Idea zrodziła się przede wszystkim z 2 (dwóch) rzeczy: 

1) na Letnisku jest bałagan, którego sprzątanie dużo kosztuję, 

2) w okresie letnim Letnisko jest zastawione samochodami. 

Jednym z plusów wprowadzenia barierek jest to, że można wyznaczyć ilość wpuszczanych 

samochodów i wierzy, że takie rozwiązanie na Letnisku zostanie zastosowane.  

Widzi same plusy takiego rozwiązania nawet jeśli na początku trzeba ponieść koszty.  

Ostatnio Pan Burmistrz sygnalizował, że rozmawia z pewną firmą.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że czekamy już któryś miesiąc.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odpowiedział, że wszystko wymaga czasu. To musi trwać.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że rozumie, że są inne sprawy, ale chciałby żeby Burmistrz się wypowiedział. 

Kończąc dodał, że rozumie, iż większość Radnych jest przeciwko takiemu rozwiązaniu.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Odpowiedział, że nie przeciwko, tylko czekamy na dane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że wczoraj odbyło się rozstrzygnięcie konkursu dotyczącego dofinansowania 

klubów sportowych. W zeszłym roku nasze kluby sportowe nie aplikowały o te pieniądze. 

Powiat przedstawił informację, że złożono więcej wniosków. Dofinansowanie otrzymało 20 

(dwadzieścia) podmiotów. Wśród nich znalazł się tylko 1 (jeden) podmiot z Gminy Osieczna 

– Iskra Osieczna. Przewodniczący poprosił Urząd o informację czy wszystkie kluby 

aplikowały o to dofinansowanie. Jeśli nie to chciałby wiedzieć dlaczego.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że może trzeba było spełnić określone wymogi.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

 

      Protokołowała             Przewodniczący 

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 


